

Advertisement for a Public Tender No. [1/2024]: Launch of the tender for the rehabilitation, expansion, financing, operation, and maintenance of Baghdad International Airport under a Public-Private Partnership model

The Government of Iraq, acting through the Ministry of Transport / General Company for Airports and Air Navigation Administration (GCAAN) as the Tender Authority is launching a two-stage public tender to select a private partner to rehabilitate, expand, finance, operate, and maintain Baghdad International Airport under a long-term Public-Private Partnership (PPP) contract.

Interested parties are invited to respond to the Government's Request for Qualifications (RFQ) to be shortlisted for the tender. Companies or consortium that meet the legal, technical, and financial requirements set forth in the RFQ document should apply in accordance with the terms detailed in the RFQ document. Only applicants who qualify under the RFQ process will be allowed to participate in the next stage of the competition, which will be the Request for Proposals (RFP), following which a winning bidder will be selected to implement the project in accordance with Public Contracts Coalition Provisional Authority Order No. 87 of 2004, and the Instructions for Implementing Government Contracts No. 2 of 2014.

Baghdad International Airport is a strategic airport for the Republic of Iraq, as the main international gateway into the country and the country's largest international airport, providing services to over 3 million passengers in 2023. The selected private partner is expected to modernize and rehabilitate the airport infrastructure, expand passenger and cargo terminal facilities to meet traffic demand, and operate and maintain the airport in line with international best practice, including IATA and ICAO standards, to provide best-in-class services to the airport users.

The International Financial Corporation (IFC), a member of the World Bank Group, is acting as the lead transaction advisor for this PPP project and supporting the Government of Iraq with the implementation of an open and competitive tender.

The RFQ document, can be accessed free of charge on the following website: <https://gcaan.gov.iq> under the "Tender" section. Applications will be accepted at the following address: GCAAN Office, Baghdad International Airport, until **12:00 pm Baghdad time on 12th September 2024**. The opening of applications will take place at the same location on 12th September 2024 from 12:30 pm. One representative of each applicant may attend the opening.

For any question, please contact the Tender Authority at dg-office@gcans.gov.iq, and contracts@gcans.gov.iq, with a copy to IFC's coordinator at IFC_Baghdad_Airport_PPP@ifc.org.

إعلان عن مناقصة عامة رقم [١ / ٢٠٢٤]: طرح مناقصة تأهيل وتوسعة وتمويل وتشغيل وصيانة مطار بغداد الدولي ضمن نموذج الشراكة بين القطاعين العام والخاص

تطلق حكومة العراق من خلال وزاره النقل / الشركة العامة لإدارة المطارات والملاحة الجوية (GCAAN) التي بصفتها الجهة المسؤولة عن المناقصات، مناقصة عامة ذات مرحلتين لاختيار شريك خاص لإعادة تأهيل وتوسيع وتمويل وتشغيل وصيانة مطار بغداد الدولي بموجب عقد شراكة طويلة الأجل بين القطاعين العام والخاص (PPP).

الأطراف المهتمة مدعوة للرد على طلب الحكومة للحصول على وثيقة شروط التأهيل (RFQ) ليتم إدراجها في القائمة المختصرة للمناقصة. يجب على الشركات أو الائتلافات التي تفي بالمتطلبات القانونية والفنية والمالية المنصوص عليها في وثيقة شروط التأهيل التقديم وفقا للشروط المفصلة في وثيقة شروط التأهيل. سيسمح فقط للمتقدمين المؤهلين بموجب عملية شروط التأهيل بالمشاركة في المرحلة التالية من المنافسة، والتي ستكون طلب تقديم العطاء (RFP)، وبعد ذلك سيتم اختيار مقدم العطاء الفائز لتنفيذ المشروع وفقا لأمر سلطة الائتلاف للعقود العامة رقم 87 لسنة 2004 و تعليمات تنفيذ العقود الحكومية رقم 2 لسنة 2014.

مطار بغداد الدولي هو مطار استراتيجي لجمهورية العراق، باعتباره البوابة الدولية الرئيسية للبلاد وأكبر مطار دولي في البلاد، حيث يقدم خدمات لأكثر من 3 ملايين مسافر في عام 2023. ومن المتوقع أن يقوم الشريك الخاص الذي سوف يتم اختياره بتحديث وإعادة تأهيل البنية التحتية للمطار، وتوسيع مرافق صالات الركاب والشحن لتلبية الطلب على حركة المسافرين، وإدارة المطار بما يتماشى مع أفضل الممارسات الدولية، بما في ذلك معايير اتحاد النقل الجوي الدولي ومنظمة الطيران المدني الدولي، لتقديم أفضل الخدمات لمستخدمي المطار.

وتعمل مؤسسة التمويل الدولية (IFC)، وهي عضو في مجموعة البنك الدولي، كمستشار رئيسي للمعاملات في هذا المشروع المشترك بين القطاعين العام والخاص وتساند حكومة العراق في تنفيذ مناقصة مفتوحة وتنافسية.

يمكن الوصول إلى وثيقة شروط التأهيل مجانا من الموقع الإلكتروني التالي: <https://gcaan.gov.iq> تحت قسم "المناقصة". سيتم قبول الطلبات على العنوان التالي: الشركة العامة لإدارة المطارات والملاحة الجوية-مطار بغداد الدولي حتى الساعة **12:00 ظهرا بتوقيت بغداد في 12 سبتمبر 2024**. سيتم فتح باب التقديم في نفس الموقع في 12 سبتمبر 2024 من الساعة 12:30 ظهرا. ويجوز لممثل واحد عن كل مقدم عطاء مشارك أن يحضر الافتتاح.

لأي سؤال، يرجى الاتصال بجهة اتصال سلطة المناقصات المسؤولة عن عملية طلب عرض الأسعار على:

مع إرسال نسخة إلى منسق مؤسسة التمويل الدولية dg-office@gcans.gov.iq, contracts@gcans.gov.iq في (IFC) IFC.Baghdad.Airport.PPP@ifc.org.